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SKUPŠTINA / ASSEMBLEA
Odbor za društvene djelatnosti
Comitato per le attivita sociali

KLASA/CLASSE: 024-01/24-07/45
URBROJ/N:PROT: 2163-01/15-24-2
Pazin, 13. studenog 2024.

ZAPISNIK

sa 19. sjednice Odbora za društvene djelatnosti Skupštine Istarske županije održane dana 13. 
studenog 2024. godine s početkom u 09,00 sati putem online – video konferencije.

Sjednici prisustvuju: predsjednik Davor Komar, Zdenko Pliško, Đina Šverko, Marianna Jelicich 
Buić, Bruno Stermotić i Ivan Iskra.

Opravdano odsutna: Tatjana Tomaić.  

Osim članova Odbora prisutni su: Patricia Percan, pročelnica Upravnog odjela za 
obrazovanje, spot i tehničku kulturu, Barbara Škreblin-Borovčak, pročelnica Upravnog odjela 
za proračun i financije, Vladimir Torbica, pročelnik Upravnog odjela za kulturu i zavičajnost, 
Davorka Maras-Tkačuk, pomoćnica pročelnice Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb 
i Melita Ferenčić, pomoćnica pročelnice Stručne službe Skupštine.  

Sjednicu otvara predsjednik Odbora za društvene djelatnosti Davor Komar, svih pozdravlja, 
konstatira kvorum i predlaže slijedeći dnevni red:

DNEVNI RED

1. Prijedlog Proračuna za 2025. godinu i projekcije za 2026. i 2027. godinu – I. čitanje
2. Prijedlog Odluke o dopuni djelatnosti Tehničke škole Pula
3. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o utvrđivanju prijedloga 

Statuta Tehničke škole Pula
4. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o usvajanju prijedloga 

teksta Statuta Turističko – ugostiteljske škole Antona Štifanića Poreč
5. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o donošenju prijedloga 

potpunog teksta Statuta Srednje škole „Vladimir Gortan“ – Scuola media superiore 
„Vladimir Gortan“ Buje

6. Razno.

Jednoglasno se usvaja predloženi dnevni red.

Ad.-1
Prijedlog Proračuna za 2025. godinu i projekcije za 2026. i 2027. godinu – I. čitanje
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Barbara Škreblin Borovčak pozdravlja sve prisutne vijećnike te putem power point 
prezentacije obrazlaže predmetnu točku. Proračun se za 2025. godinu predlaže u visini od 
276 milijuna eura, projekcije za 2026. godinu u visini od 250 milijuna eura, a za 2027. godinu 
u iznosu od 222 milijuna eura. Prihodi se planiraju u visini od 234 milijuna eura a to je za 25 
milijuna eura više nego prethodne godine. Oscilacije u prihodima tijekom cijelog trogodišnjeg 
razdoblja rezultat su povećanih investicija koje su se pretežno provodile u 2025. i 2026. godini 
a prihodi su vezani uz pomoći iz Europskih fondova i sufinanciranje iz Ministarstva i gradova i 
općina. Planira se i prijenos viška u 2025. godini i to u iznosu od 19.3 milijuna eura. Što je za 
3.6 milijuna eura više nego prethodne godine. Očekuje se da će se preneseni višak utrošiti u 
cijelosti u 2025. godini. 
Primitke od financijske imovine i zaduživanja planiramo u visini od 22.3 milijuna eura od čega 
je 19.8 milijuna za korištenje kredita. 
Rashodi se planiraju u visini od 271.4 milijuna eura a to je za 33 milijuna eura više nego 
prethodne godine. Izdatci za financijsku imovinu i otplatu zajmova, kredita, planiraju se u 2025. 
godini u iznosu od 4.6 milijuna eura, što je otprilike kao i prethodne godine.
U proračun su uključeni i financijski planovi proračunskih korisnika. Imamo 64 korisnika i 11 
vijeća i predstavnika nacionalnih manjina. 
U 2024. udio programa koje provode odjeli Istarske županije iznose 34 posto a proračunski 
korisnici 66 posto. Taj omjer se u 2025. mijenja te će Istarska županija imati 41 posto a 59 
posto za proračunske korisnike.
Istarska županija se pretežno financira iz poreznih prihoda, pomoći iz drugih proračuna, 
zaduživanja i prijenosa viška iz prethodne godine. Proračunski korisnici se pretežno 
financiraju iz pomoći iz drugih proračuna, od HZZO-a, prihodi od pružanja usluga, te po 
posebnim propisima. Manjim dijelom se financiraju i od zaduživanja.
U strukturi naplate ukupnih prihoda, 18 posto čine porezni prihodi, pomoći od drugih proračuna 
39 posto (ministarstva, gradovi i općine), pomoći od HZZO 16 posto. Po 7 posto udjela u 
prihodima čine višak prethodne godine, zaduživanje, te prihodi od pružanja usluga kod 
proračunskih korisnika. 
U strukturi naplate samo županijskih prihoda, 35 posto čine porezni prihodi, a pomoći 30 
posto. Zaduživanje čini 14 posto prihoda a preneseni višak 13 posto. 
Porezni prihodi planiraju se u visini od 49 milijuna eura. Porez na dohodak se planira naplatiti 
u visini od 46 milijuna eura, od čega nenamjenski dio poreza iznosi 40 milijuna eura, a dio za 
decentralizaciju iznosi 6 milijuna eura. 
Najviše sredstava kod proračunskih korisnika se alocira na rashode za plaće i materijalne 
rashode. Kod Istarske županije alokacija je raznolikija. Najviše se sredstava planira na 
investicijama, to je vidljivo na rashodima za dodatna ulaganja na nefinancijskoj imovini i 
rashodima za nabavu proizvedene dugotrajne imovine. Osim toga Istarska županija dodjeljuje 
sredstva kroz donacije po javnim natječajima, subvencije poduzetnicima i poljoprivrednicima, 
pomoći jedinicama lokalne samouprave, naknade građanima po raznim programima. 
Struktura rashoda kod proračunskih korisnika pokazuje da se najviše izdvaja za plaće 71 
posto te za materijalne rashode 22 posto.
U trogodišnjem periodu se planira koristiti kredite sveukupno 27 milijuna eura. Od toga se već 
koriste krediti za izgradnju doma Štiglić u Puli i za adaptaciju zgrade za potrebe dječjeg odjela 
pri Bolnici Rovinj. Novo kreditiranje se planira u ukupnom iznosu od 13 milijuna eura za 
projekte dogradnje i rekonstrukcije škola Marčana, Kanfanar, Žminj i Fažana, te adaptaciju 
zgrade za smještaj medicinskog osoblja, čija se izgradnja planira izvršiti u 2025. godini.
Investicije kroz trogodišnji period se planiraju u ukupnom iznosu od 121 milijun eura, od čega 
se u 2025. planira provesti 62 milijuna eura izgradnje, u 2026. godini 43 milijun eura, a u 2027. 
još 15 milijuna eura. Najviše projekata se planira u obrazovanju, čak 13 projekata ukupne 
vrijednosti 58 milijuna eura. 
Što se tiče izvora financiranja iz kojih će se provoditi investicije, pretežno se financiraju iz 
europskih sredstava, čak 48 posto, zatim od zaduživanja 23 posto. Istarska županija 
sveukupno financira s 19 posto kroz nenamjenska sredstva županije, preneseni višak i iz 
decentraliziranih sredstava.
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Pojedinačno po investicijama, u 2025. godini prvenstveno planiramo rekonstruirati zgradu za 
smještaj medicinskog osoblja kako bi se dobilo 22 stana koja će se po posebnim kriterijima 
ponuditi zdravstvenim djelatnicima koji bi došli raditi u naše zdravstvene ustanove. Tijekom 
2024. godine je revidiran glavni projekt, ishođen pravomoćan akt o gradnji te se provode 
postupci nabave za usluge nadzora (projektantski i stručni) i izvođenja radova, te se u 2025. 
godini predviđaju građevinski radovi i opremanje. 
Planirana je i realizacija projekta izgradnje Regionalnog centra za zaštitu i spašavanje. 
Planiramo da će započeti u 2026. godini te će u sklopu njega djelovati Javna vatrogasna 
postrojba Pula, Vatrogasna zajednica IŽ sa Službom civilne zaštite, Nastavni zavod za hitnu 
medicinu Istarske županije, Društvo Crvenog križa IŽ, Hrvatska gorska služba spašavanja – 
Stanica Istra te inspekcija vatrogastva Hrvatske vatrogasne zajednice. U 2025. planira se 
krenuti s izradom projektne dokumentacije koja je neophodna da bi se ostvarila jedna ovako 
velika investicija. 
Unutar Upravnog odjela za kulturu provodi se jedan novi projekt koji se oslanja na Istarsku 
kulturnu strategiju kojem je bio cilj renovirati i revitalizirati kuće po unutrašnjosti Istre kako bi 
se kultura približila građanima i turistima. Jedan od tih programa je Kuća orgulja. Kuća 
orgulja bila mjesto suvremene interpretacije bogate glazbene orguljaške glazbe i orguljaškog 
umijeća Istre te bi u njoj bili predstavljeni primjeri dobre prakse obnove i korištenja orgulja, 
uz korištenje prostora „Art in Residence“ radi ugošćavanja umjetnika, stručnjaka i 
znanstvenika. Po uzoru na projekt rekonstrukcije Kuće istarskih kaštela u Momjanu, u 2025. 
godini potpisati će se Sporazum s općinom sv. Lovreč Pazenatički te bi se započelo s 
radovima. Unutar naših 3 muzeja radi se na investicijskom održavanju povijesnih zgrada 
(kaštela) u kojima je smješten muzejski prostor.
U planu nam je krenuti s novim sustavom javnog navodnjavanja Petrovija – 1. faza. Njime se 
planira pokriti s navodnjavanjem 266 hektara poljoprivrednog površina na području grada 
Umaga. Planira se investicija od oko 15 milijuna eura te bi se u sto postotnom iznosu trebala 
investirati putem Interpelacije 74.01. Radovi bi trebali trajati 3 godine.
U zdravstvu se planira dovršiti investicija koja je već krenula a to je dogradnja nebodera u 
Domu za starije osobe Alfredo Štiglić Pula. 
Isto tako u Specijalnoj bolnici Rovinj, imamo u završnoj fazi adaptaciju postojeće Upravne 
zgrade u bolničkom dječjem odjelu.
Već su osigurana sredstva za kupnju nekretnine u Raši te se prenose u 2025. godinu kao 
neutrošena sredstva. Kupnja zgrade je za potrebe proširenja djelatnosti Doma za starije 
osobe Raša. 
U Nastavnom zavodu za hitnu medicinu planira se nastavak nabavke vozila za hitnu pomoć 
u ukupnom iznosu od 2 milijuna eura a tim će se sredstvima osigurati nabava 10 
ambulantnih vozila i 5 sanitetskih vozila kako bi se dovršila kompletna obnova dotrajalog 
voznog parka hitne medicinske službe. 
U Domu za starije osobe Novigrad planiraju se dvije aktivnosti: adaptacija i opremanje 
kuhinje, te projektna dokumentacija za cjelovitu rekonstrukciju Doma.
Dom za starije osobe Raša planira provesti dvije aktivnosti: rekonstrukcija elektroinstalacija 
u skladu s elektrotehničkim projektom, koja je iznosila 80 tisuća eura te izrada projektne 
dokumentacije u iznosu od 300 tisuća eura.    
U obrazovanju imamo puno investicija kod škola. Uređenje i adaptacije slijedećih škola: OŠ 
Vladimira Nazora Krnica, TOŠ Novigrad, OŠ Svetvinčenat, OŠ Marčana, OŠ Vladimir 
Gortan Žminj, OŠ Petra Studenca Kanfanar, OŠ Fažana, PŠ Vižinada. Cilj investicija nam je 
da se uvede jedno smjenska nastava.
OŠ Nedešćina dobiti će novi sportsku dvoranu te urediti će se okoliš te vanjska igrališta. 
Škola primijenjenih umjetnosti i dizajna Pula, planira se dogradnja dodatnog prostora.
Centar izvrsnosti planira se izgraditi u sklopu srednje škole Mate Blažina Labin po uzoru na 
Centar Klik samo što bi se ovdje odnosilo na sektor elektrotehnike i računalstva.
U gospodarstvu se planira kroz aktivnost Poticanje energetske učinkovitosti i obnovljivih 
izvora energije postavljanje fotonaponskih elektrana na zgrade koje su u vlasništvu Istarske 
županije te osnivanje energetske zajednice za solarnu energiju u cilju iskorištenja punog 
potencijala proizvedene energije te postizanja maksimalne uštede.  
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Od ostalih projekata valja istaknuti projekt rekonstrukcije i izgradnje lukobrana u Puli, kojeg 
provodi županijska Lučka uprava. Projekt je kandidiran na EU fondove, ukupna vrijednost 
iznosi oko 26 milijuna eura, a Istarska županija ga sufinancira sa 3.2 milijuna kroz 2025. i 
2026. godinu. 

Predsjednik Odbora otvara raspravu te se prvi javlja Ivan Iskra. 

Ivan Iskra zahvaljuje pročelnici na prezentaciji te ima zamolbu da se Proračun dostavi 
vijećnicima u excel tablici u četvrtoj razini. 

Barbara Škreblin-Borovčak odgovara da će se konzultirati i vidjet ću što mogu napraviti 
obzirom da imamo novi program.

Bruno Stermotić ističe da mu je drago što je ovaj proračun pun investicija i što se misli na 
sve dobne skupine, na obrazovanje i zdravstvo.

Đina Šverko pohvaljuje proračun te navodi da je izdašan u investicijama te u našim 
djelatnostima za koje znamo da su nam „kritične“, zdravstvo i obrazovanje. 

Zdenko Pliško navodi da nije naišao na podatak, ni u prezentaciji niti u materijalima, o 
sredstvima za van institucionalnu skrb za starije osobe. 

Barbara Škreblin-Borovčak navodi da su sredstva sigurno rezervirana samo u prezentaciji 
nije navedeno na kojim su pozicijama i u kojim projektima uključeni.

Davorka Maras-Tkačuk navodi da su svakako planirana sredstva u okviru socijalnog djela 
našeg razdjela. Prenosimo i ona sredstva koja u 2024. godini nisu utrošena a data su nam 
amandmanom za 2024. godinu. Poduzeli smo razgovore s Crvenim križom Buje i Crvenim 
križom Pula, tražili su nas povećanje iznosa zbog povećanje plaća njegovateljicama jer su 
im dosta male i imaju problema. Svakako nastavljamo financirati izvaninstitucionalnu skrb za 
stare. Sada smo u proceduri i počinjemo isključivanje potreba u okviru socijalnog planiranja i 
na sljedećoj sjednici Skupštine ćemo imati detaljniju razradu. Više nećemo imati plan za 
zdravlje i socijalno blagostanje nego će biti 2 odvojena dokumenta, jedan za zdravstvo i 
jedan za socijalnu skrb. Tako će sve biti detaljno prikazano i u skladu sa ovim proračunom. 

Zdenko Pliško ističe da ima informaciju da općina Marčana ima namjeru kupnje jednog 
objekta u suradnji sa Istarskom županijom koji bi bio namijenjen za te potrebe. 

Davorka Maras-Tkačuk se nadovezuje da tako konkretnu informaciju za kupnju nekretnine 
nema i nije trenutno predviđeno. Kupnji nekretnine trebao bi prethoditi neki akt, sporazum ili 
nešto slično koji bi predvidio takvo nešto. Za sada novci postoje, nisu detaljno raspoređeni 
da moraju biti za uslugu ili za opremu ili objekt. U toku godine možemo razgovarati i donijeti 
neki akt koji bi to omogućio. 
Općina Marčana je govorila da njima objekt ne treba, nemaju potrebe za boravkom nego bi 
ovi radije htjeli pomoć u kući. Iznijeli su da to za njihovo ruralno stanovništvo nije prihvatljiva 
usluga. Krećemo s ispitivanjima u socijalnom planu pa ćemo malo konkretnije razgovarati s 
ljudima na terenu i moći ćemo dobiti sliku što ljudi želje. 
Davor Komar se slaže da dok su god ljudi sposobni biti doma, ne žele ići u dnevni boravak i 
centre.

Zdenko Pliško navodi da je zadovoljan s odgovorom i samo je htio reći da se objekt, koji se 
spominjao, nalazi na lokaciji na kojoj bi mogao zadovoljiti potrebe dviju općina, općine 
Barban i općine Marčana. U razgovoru kojem sam ja konkretno imao s načelnikom općine 
Marčana, nisam dobio ovakav odgovor. Dnevni boravak je zapravo jedan prijelaz iz pomoći 
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u kući do stacionarnog smještaja ljudi. To ne znači da se ne bi udaljili od obitelji, nego bi se 
udaljili u periodu kada su ljudi na poslu, princip kao i s dječjim vrtićem. 

Odbor za društvene djelatnosti, nakon rasprave, sa 5 glasova ZA i 1 SUZDRŽANIM donosi

ZAKLJUČAK

Podržava se prijedlog Proračuna za 2025. godinu i projekcije za 2026. i 2027. godinu – I. 
čitanje, te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje u I. čitanju.

Ad.-2.
Prijedlog Odluke o dopuni djelatnosti Tehničke škole Pula

Patricia Percan navodi da je Tehnička škola Pula kao i sad već poveći broj škola u IŽ, za 
dopunu djelatnosti a odnosi se na otvaranje učeničkog servisa koji je prvenstveno 
namijenjen učenicima škole ali i učenicima drugih škola koji žele raditi sezonski. Prihod koji 
škole ostvaruju na taj način koriste se strogo namjenski, za poboljšanje pedagoškog 
standarda u samoj školi.   

Odbor za društvene djelatnosti, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi

ZAKLJUČAK

Podržava se prijedlog Odluke o dopuni djelatnosti Tehničke škole Pula, te se upućuje 
Skupštini Istarske županije na razmatranje i usvajanje.

Ad.-3.
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o utvrđivanju prijedloga 

Statuta Tehničke škole Pula

Patricia Percan navodi kako bi objedinila slijedeće 3 točke jer se radi o istome. Dopune i 
izmjene Statuta, imamo ih na gotovo svakom Odboru, a odnose se na usklađenje sa 
izmjenama i dopunama zakona koje se u međuvremenu dogode.  

Odbor za društvene djelatnosti, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi

ZAKLJUČAK

Podržava se prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o utvrđivanju 
prijedloga Statuta Tehničke škole Pula te se upućuje Skupštini Istarske županije na 
razmatranje i usvajanje.

Ad.-4.
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o usvajanju prijedloga 

teksta Statuta Turističko – ugostiteljske škole Antona Štifanića Poreč

Odbor za društvene djelatnosti, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi

ZAKLJUČAK
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Podržava se prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o usvajanju 
prijedloga teksta Statuta Turističko – ugostiteljske škole Antona Štifanića Poreč, te se 
upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i usvajanje.

Ad.-5.
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o donošenju prijedloga 
potpunog teksta Statuta Srednje škole „Vladimir Gortan“ – Scuola media superiore 

„Vladimir Gortan“ Buje

Odbor za društvene djelatnosti, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi

ZAKLJUČAK

Podržava se prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o donošenju 
prijedloga potpunog teksta Statuta Srednje škole „Vladimir Gortan“ – Scuola media superiore 
„Vladimir Gortan“ Buje, te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i usvajanje.

Ad.-6.
Razno

Pod ovom točkom nije bilo rasprave. 

Završeno u 9,35 sati.

Zapisnik vodila:
Adeana Fabijančić Predsjednik Odbora

Davor Komar


